








הכדוריד  בחוג  משתתף  אני   5 מגיל 
מאמן  שבו  לציון  ראשון  מכבי  של 

שנכ מהיום  לחינוך.  המורה  ־איציק, 
אהבתי  מתוך  התמכרתי.  הכדוריד  לחוג  נסתי 
למשחק, יצאתי לפגוש את קפטן מכבי ראשון, 
יואב נאמן, ולשמוע ממנו איך זה להיות קפטן 
באיצטדיון  אותו  פגשתי  אלופה.  קבוצה  של 
הוא  שם  שקמה,  נאות  שבפארק  האתלטיקה 

חי האתלטיקה.  הספורט של  את מתחם  ־מנהל 
כיתי לו ליד משרדו וזיהיתי אותו מרחוק בגלל 
חיוך  עם  הגיע  יואב  המפורסמים.  התלתלים 
על  לי  סיפר  הוא  במשרדו,  התיישבנו  גדול, 

משפחתו והתחלנו בראיון.
קודם  המדינה,  אליפות  את  לקחתם  לאחרונה 
כול, כל הכבוד לכם! איך זה מרגיש לנצח? ומה 

זה ניצחון בשבילך?
"ניצחון בשבילי הוא מהות הספורט, ומבחינתי 

־הניצחון מסמל הכי טוב את הדרך - הדרך הארו

התחושה  וזאת  לנצח.  כדי  כקבוצה  שעשינו  כה 
הכי טובה שיש". 

אתה  איך  האליפות,  כמו  חשוב  משחק  לפני 
מתכונן?

־"אני משתדל להתייחס למשחק חשוב כמו למש
חק רגיל: להמשיך עם אותם ההרגלים של היומיום. 

־אני בכלל מאמין גדול בהרגלים - חשובה לי השג
־רה. לקום באותה שעה, לאכול באותן שעות ולש

מוע לפחות שיר או שניים שאני אוהב לפני משחק.
"אני נעזר גם בדמיון מודרך - בערב כשהבית 

במ שונים  חלקים  ייראו  איך  מדמיין  אני  ־שקט, 
אצלי  שהכדור  הראשונה  בדקה  יקרה  מה  שחק, 
ביד ומה יקרה בדקה האחרונה. ויש לזה תוצאות 

טובות כי אני מאמין שמחשבה יוצרת מציאות".
־לקחתם את האליפות, אבל אנחנו יודעים שב

ספורט יש גם הפסדים, איך אתה מתמודד עם 
הפסדים?

זאת,  עם  יחד  הפסדים.  עם  להתמודד  "קשה 

גם להפסיד. בשלב  חייב לדעת  ספורטאי אמיתי 
הראשון אני מתאבל ומסתובב עצבני מאוד כמה 
שעות. בשלב השני אני כותב וחושב על הדברים 
מה  זה,  ואחרי  לתקן  אישי  באופן  צריך  שאני 
אנחנו כקבוצה צריכים לשפר. וכמובן איך אפשר 
הוא  בספורט  היופי  הפסד.  מאותו  ללמוד  בגדול 
שגם אם מפסידים תמיד אפשר לתקן ולהשתפר 

למשחק הבא".
כשתהיה  להיות  רצית  מה  קטן  ילד  כשהיית 

גדול?
־"כשהייתי קטן, היו לי הרבה חלומות וכל תקו

מיני  וכל  כבאי,  להיות  רציתי  חלום.  שיניתי  פה 
האסימון  לי  נפל  ה'  בכיתה  ילדים.  של  חלומות 

שאני רוצה להתמקצע בכדוריד".
מה לדעתך הופך ספורטאי לווינר?

תכונה  בעיקר  צריכים  שווינרים  חושב  "אני 
את  לדחוף  היכולת   - התמדה  חשובה:  אחת 
מוותרים  לא  שמפסידים,  גם  לוותר.  ולא  עצמך 

וממשיכים להתאמן. אין באמת ספורטאי שתמיד 
מנצח. וינר אמיתי לא נשבר גם שלא מצליח והוא 

יודע שמחר יש יום חדש".
איך התחלת לשחק כדוריד? ומה הכדוריד נתן 

לך כשחקן?    
"התחלתי לשחק כדוריד בגלל אבא שלי, שהיה 
מאמן כדוריד והקים את בית ספר הכדוריד של 
מכבי ראשון לציון. הלכתי עם אבא לחוג, ובזכותו 
נדבקתי בחיידק. היום אני אפילו אוהב את התחום 

יותר מאבא.
הספורט  המון.  לי  נתן  שהכדוריד  חושב  "אני 
בזכות הכדוריד  בכלל, עיצב את האישיות שלי. 
והגעתי  שלי  טובים  הכי  החברים  את  הכרתי 
שגם  חושב  אני  עליהם.  חלמתי  שלא  למקומות 
בלימודים, כתלמיד וכסטודנט זה עזר לי להיות 
מרוכז יותר ולימד אותי לא לוותר גם כשקשה".

אורי כהן, ד'/2

הדרך להצלחה

וינרים

ידיעות אחרונות
נווה חוף

יואב נאמן, קפטן מכבי ראשון לציון בכדוריד, שזכתה החודש בגביע המדינה, בראיון 
על ה-כו-ל וגם עצה לחיים: איך להיות וינר אמיתי ואיך הדמיון קשור לזה


